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一、國立嘉義大學(以下簡稱本校)為協助研究生完成學業並支援各系所及各單位從事教學、研究與行政等相關工作，特訂定「本校究生工讀獎助學金發放要點」（以下簡稱本要點）。

In order to assist graduate students in finishing the study and supporting each department and apartment to work on instruction, research and administration etc, National Chiayi University (hereafter NCYU) stipulate “Regulations for Providing Graduate Student with Work-Study Scholarship of NCYU” (hereafter the regulation)

二、申請資格及申請類別：

(一)申請資格：(1)限本國國籍之研究生。(2)碩士班研究生及博士班研究生全時生為限。

(二)申請類別：(1)工讀助學金：以有工讀意願之本校碩士班及博士班全時研究生為限。但上學期學業成績有1科以上不及格者(70分以下)或修讀大學部課程有1科以上不及格(60分以下)，不得申請工讀助學金。(2)獎學金：各系(所)成績優秀之研究生。(3)教學助理及行政助理。(4)研究生出席國際會議發表論文。

二、Qualifications and Classifications for Application.

(一)Qualifications for application.：1. It shall be limited to graduate students with R.O. C. identity. 2. It shall be limited to full-time students of master or doctoral program. 
(二)Classifications for application：

(1)Work-study assistantships: It shall be limited to full-time graduates of master or doctoral program have will to work in part-time. However, graduates who will lose the qualifications for application when they flunked(less than 70) any single subject in graduate curriculum or flunked(less than 60) any single subject in collegiate curriculum in previous semester. 

(2)Scholarship：It shall be limited to the graduate students who have excellent achievements in study.

(3)The graduate serves as the assistant in teaching or administrative assistant. 

(4)The graduate publishes thesis in the international conference. 

三、工讀獎助學金發放金額及限制：

(一)發放金額：

(1)工讀助學金：以各所碩士生每人每月3,500元、博士生每人每月6,000元，每學期提列4個月。並以實際工讀時數核發。

(2)獎學金：名額及金額由各系(所)於經費總額內彈性分配。

(3)研究生出席國際會議發表論文依本校學生出席國際會議發表論文補助辦法辦理。

(4)教學助理工讀金依本校教學助理實施要點辦理。

(二)發放金額限制： 工讀助學金及教學助理工讀金合計每人每月不得逾10,000元。

三、The limitation and amount of money of work-study scholarship

(一)The amount of money 

(1)The work-study assistantships: Each master student is given NT3, 500 monthly, and each doctoral student is given NT6, 000 monthly. The work-study scholarship is provided for 4 months per semester. The amount of the scholarship is bases on actual work hours.

(2)Scholarship: The number of qualifier and amount are assigned flexibly by department’s budget.

(3)The graduate who publishes an international thesis shall be rewarded with regulations of allowance for NCYU graduate students publishing the international thesis. 

(4)The teaching assistants’ grants shall be processed by regulations of grants for NCYU teaching assistants. 

(二)Limitation of the amount: The amount of work-study assistantships and teaching assistants’ grants shall be limited to NT10, 000 for each person per month.

四、獎助學金經費來源、撥款計算基礎：
(一)經費來源：由學生公費及獎勵金提撥經費支應。
(二)預算編列基準計算基礎：以系(所)為單位，按每學期各所碩士班一、二年級全時研究生註冊人數及博士班一、二、三年級全時研究生註冊人數為計算基礎。
四、The funding resource and the based funding body of scholarship 

(一)The funding resource: The funding is provided by students’ public expense and grants.

(二)The based funding body of budget planning: A department is an unit. The based funding body is based on the number of 1-2 grade full-time graduates and 1-3 grate full-time doctor candidates per semester. 

五、本研究生工讀獎助學金之分配如下：
(一)各系所分配百分之六十。

(二)各學院分配所屬系所金額的百分之十，統籌運用。

(三)提撥百分之十四支應全校性教學助理(包括外語與基礎學科學習輔導)。

(四)提撥百分之六獎助研究生出席國際會議發表論文。

(五)提撥百分之十支應圖書館工讀經費。
五、The allocation of scholarships for ECE graduate students is as follows：

(一)Each department is assigned 60%.

(二)Each college is assigned 10% for general usage. 
(三)14% of amount in support of the teaching assistants. (Including guidance of learning foreign language and based subjects).

(四)6% of amount in support of rewarding graduates’ international conference presentation. 
(五)10% of amount in support of work-study fund in library.

六、工讀時數以每月不低於24小時為原則，工作內容分配：
(一)領取研究生工讀助學金者須支援各系所及各單位從事教學、研究與行政等相關工作。
 (二)研究生支援各系所應確實督導研究生、落實工讀;其工作內容如下：(1)系所教學、研究。(2)系所行政業務。(3)學習輔導。(4)生涯輔導。(5)實驗室與場廠管理。(6)其他適當之工讀事項。
(三)教學助理工作內容依本校教學助理實施要點辦理。
六、The amount of working hours shall not be less than 24 hours per month. The duty of work-study job involves：

(一)The graduate who is rewarded the work-study assistantship shall be assist in teaching, research, department affairs and administration , etc.

(二)The graduate shall assist the department in guiding graduates and work hard. The duty of job is as follows :(1)Teaching and research. (2)Affairs administration. (3) Counseling, guidance and assistance. (4)The career counseling. (5)Management of laboratory and field. (6)The others.

(三) The duty of work-study job is processed with implementation regulations of NCYU teaching assistant.

七、請領流程：
(一)工讀助學金：申請者於每學期開學二週內向各系(所)提出申請，各系(所)審查後於開學一個月內造冊送所屬學院核定。各系(所)應於工作結束次月五日以前繕造工讀助學金印領清冊陳報請款。
(二)獎學金：依各系(所)之規定辦理。
(三)教學助理：依「本校教學助理實施要點」規定辦理。
(四)研究生出席國際會議，依本校學生出席國際會議發表論文補助辦法辦理。
七、The procedures of application：

(一)Work-Study Assistantships：The applicant shall submit the application to the department within two weeks of the new semester, and then the application will be submitted to the College in one month. The department shall submit the detailed list of work-study by every fifth for request of payment. 

(二)Scholarship：Determined by each department.

(三)Teaching assistant：Determined by Regulations of Scholarships and Assistantships for Teaching Assistants.

(四)The grants for presentation of the international conference are processed with regulations of allowance for NCYU graduate students publishing the international thesis.

八、研究生獎助學金經費於年度結束時，餘款結轉下年度繼續支用不繳回校務基金。
The scholarships for graduates can be remained for funding usage in the next year.

九、各系（所）應邀請研究生代表訂定研究生獎助學金發放規定。

Each department should invite the graduate student to be the representative for establishing the regulations of scholarship.

十、本要點提行政會議通過後實施，修正時亦同。

This regulation will be implemented by the approval of administrative meeting. If there is any clause amended, the procedure above should be taken.

